

3 October 2017

## IOTC CIRCULAR 2017-080

Dear Sir/Madam

### ENTRY INTO EFFECT OF THE CONSERVATION AND MANAGEMENT MEASURES ADOPTED AT THE 21ST SESSION OF THE IOTC

Pursuant to Article IX.4 of the IOTC Agreement, the following Conservation and Management Measures, adopted by the Commission at its 21<sup>st</sup> Session entered into effect on Tuesday 3 October 2017:

- Resolution 17/01 – *On an interim plan for rebuilding the Indian Ocean yellowfin tuna stock in the IOTC Area of Competence*
- Resolution 17/02 – *Working party on the implementation of Conservation and Management Measures (WPICMM).*
- Resolution 17/03 – *On establishing a list of vessels presumed to have carried out illegal, unreported and unregulated fishing in the IOTC Area of competence.*
- Resolution 17/04 – *On a ban on discards of Bigeye tuna, Skipjack tuna, Yellowfin tuna, and non-targeted species caught by purse seine vessels in the IOTC Area of Competence*
- Resolution 17/05 – *On the conservation of sharks caught in association with fisheries managed by the IOTC.*
- Resolution 17/06 – *On establishing a programme for transshipment by large-scale fishing vessels*
- Resolution 17/08 – *Procedures on a fish aggregating devices (FADs) management plan, including a limitation on the number of FADs, more detailed specifications of catch reporting from FAD sets, and the development of improved FAD designs to reduce the incidence of entanglement of non-target species*

Please note: pursuant to Article IX.5 of the IOTC Agreement, that the IOTC Secretariat received an objection from Pakistan to Resolution 17/07 – *On the prohibition to use large-scale driftnets in the IOTC Area*, which was also adopted at the 21<sup>st</sup> Session of the Commission. The letter declaring this objection will be sent to you in a future circular.

According to the Article IX of the Agreement, an extension period of 60 days (until 1 December 2017) now applies before Resolution 17/07 comes into force, unless more than one-third of the members also object.

The updated *Compendium of Active and Pending Conservation and Management Measures for the Indian Ocean Tuna Commission* may be downloaded from the IOTC website at the following link: <http://iotc.org/cmms>

Yours sincerely



Christopher O'Brien  
Executive Secretary

Attachments:

- Nil

Distribution

**IOTC Contracting Parties:** Australia, China, Comoros, Eritrea, European Union, France (Territories), Guinea, India, Indonesia, Iran (Islamic Rep of), Japan, Kenya, Rep. of Korea, Madagascar, Malaysia, Maldives, Mauritius, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia, South Africa, Sri Lanka, Sudan, United Rep. of Tanzania, Thailand, United Kingdom (OT), Yemen. **Cooperating Non-Contracting Parties:** Bangladesh, Liberia, Senegal. **Intergovernmental Organisations, Non-Governmental Organisations. Chairperson IOTC. Copy to:** FAO Headquarters, FAO Representatives to CPCs.

This message has been transmitted by email only

## CIRCULAIRE CTOI 2017-080

Madame, Monsieur,

### ENTRÉE EN VIGUEUR DES MESURES DE CONSERVATION ET DE GESTION ADOPTÉES DURANT LA 21<sup>E</sup> SESSION DE LA CTOI

Conformément à l'article IX.4 de l'Accord CTOI, les mesures de conservation et de gestion, adoptées durant la 21<sup>e</sup> session de la Commission, sont entrées en vigueur le 3 octobre 2017 :

- Résolution 17/01 – *Sur un plan provisoire pour reconstituer le stock d'albacore de l'océan Indien dans la zone de compétence de la CTOI*
- Résolution 17/02 – *Groupe de travail sur la mise en œuvre des mesures de conservation et de gestion (GTMOMCG)*
- Résolution 17/03 – *Visant à l'établissement d'une liste de navires présumés avoir exercé la pêche illicite, non déclarée et non réglementée dans la zone de compétence de la CTOI*
- Résolution 17/04 – *Sur une interdiction des rejets de patudo, de listao, d'albacore et des espèces non-cibles capturés par des navires dans la zone de compétence de la CTOI*
- Résolution 17/05 – *Sur la conservation des requins capturés en association avec des pêcheries gérées par la CTOI*
- Résolution 17/06 – *Sur la mise en place d'un programme pour les transbordements des grands navires de pêche*
- Résolution 17/08 – *Procédures pour un plan de gestion des dispositifs de concentration de poissons (DCP), incluant une limitation du nombre de DCP, des spécifications plus détaillées sur la déclaration des données des coups de pêche sur DCP et l'élaboration d'une meilleure conception des DCP pour réduire les maillages des espèces non cibles*

Veuillez noter que, au titre de l'Article IX.5 de l'Accord CTOI, le Secrétariat de la CTOI a reçu une objection du Pakistan à la résolution 17/07 – *Sur l'interdiction l'utilisation des grands filets dérivants dans la zone de compétence de la CTOI*, qui a également été adoptée lors de la 21<sup>e</sup> session de la CTOI. La lettre portant cette objection vous sera transmise dans une prochaine circulaire.

Selon l'Article IX de l'Accord, un délai de 60 jours (jusqu'au 01 décembre 2017) s'applique avant que la résolution de la CTOI 17/07 n'entre en vigueur, à moins qu'un tiers des membres n'y objectent.

Le *Recueil des mesures de conservation et de gestion actives et pendantes de la Commission des thons de l'océan Indien* peut être téléchargé sur le site de la CTOI à l'adresse: <http://iotc.org/fr/mcgs>

Cordialement,



Christopher O'Brien  
Secrétaire exécutif

#### Pièces jointes:

- aucune

#### Distribution

**IOTC Contracting Parties:** Australia, China, Comoros, Eritrea, European Union, France (Territories), Guinea, India, Indonesia, Iran (Islamic Rep of), Japan, Kenya, Rep. of Korea, Madagascar, Malaysia, Maldives, Mauritius, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia, South Africa, Sri Lanka, Sudan, United Rep. of Tanzania, Thailand, United Kingdom (OT), Yemen. **Cooperating Non-Contracting Parties:** Bangladesh, Liberia, Senegal. **Intergovernmental Organisations, Non-Governmental Organisations.** Chairperson IOTC. Copy to: FAO Headquarters, FAO Representatives to CPCs.

This message has been transmitted by email only